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Kære Beatrice Fogh Larsen 
Vi anmoder hermed om aktindsigt i medicinforbruget på 
landbrugsbedrifter med svin. Det sker i henhold til 
miljøoplysningsloven og regler om temaindsigt og databaseudtræk i 
offentlighedsloven. 
Kjeld Hansen har fået aktindsigt i to omgange i potentielle gul kort 
modtagere. Det er sket henholdsvis 11/9-2013 
(J.Nr.2013-15-2710-00844/HETA) og 27/6-2014  (J.Nr. 
2014-15-410-00106/TIPE). 
Vi har ligeledes tidligere fået aktindsigt i udtræk fra VETSTAT. 
Vi ønsker udtrækket foretaget på nøjagtig samme måde som ved gult 
kort, blot udvidet til at indeholde data for alle svinefarme. Dvs. det 
er de samme kørsler, men blot med listen over medicinforbruget på 
samtlige aktive svinefarme. 
Vi ønsker udtrækket for de seneste ni måneder, dvs. når sagen er 
færdigbehandlet, vil det formentlig dreje sig om januar 2014 - 
september 2014 (begge inklusive). Hvis styrelsen selv har lavet et nyt 
udtræk for en anden periode, er vi åbne for at bruge det i stedet. 
Det er velkendt, at højt medicinforbrug samlet set er med til at skabe 
grundlaget for udbredelsen af resistente bakterier. Derfor er det 
relevant at kunne se samtlige svinefarmes forbrug af denne 
miljøtrussel. 
Vi ønsker data på samme måde, som vi tidligere har fået data om gult kort. 
Vi har tidligere forgæves anmodet om et møde i denne sag. Vi går 
derfor ud fra, at sagen kan behandles meget hurtigt, og at vi snarest 
kan få data. Vi vil gerne igen udtrykke vores ønske om et møde, hvis 
det kan hjælpe på samarbejdet om at få offentlighed om svinefarmenes 
medicinforbrug. 
mvh 
 
Kjeld Hansen og Nils Mulvad 
Åbenhedstinget 

 


